



JABATAN PERKHIDMATAN VETERINAR MALAYSIA

LAPORAN LIPUTAN MEDIA

Isnin, 24 Januari 2022	
1	Import ayam lagi mahal
2	Malaysia perlu lebih 60 juta ayam sebulan
3	32 syarikat diberi kelulusan import bekalan

DISEDIAKAN OLEH:

**SEKSYEN KOMUNIKASI KORPORAT
JABATAN PERKHIDMATAN VETERINAR MALAYSIA**

Import ayam lagi mahal

Oleh Suzalina Halid dan Fahmy A Rosli
bhnews@bh.com.my

Kuala Lumpur: Malaysia terpaksa mencari negara sumber baharu bagi mengimport bekalan ayam disebabkan bekalan terhad dan harga tinggi yang ditawarkan oleh negara sumber sedia ada. Sehingga kini, Malaysia belum boleh membawa masuk ayam bulat import seperti diputuskan kerajaan bulan lalu untuk menangani isu kenaikan secara mendadak harga ayam tempatan, berikutan harga yang ditawarkan negara sumber iaitu Thailand adalah tinggi.

Difahamkan, bagi sekilogram ayam bulat dari Thailand, harga yang ditetapkan adalah kira-kira RM8.

Ketua Pengarah Perkhidmatan Veterinar, Datuk Dr Norlizan Mohd Noor, berkata disebabkan harga tinggi ditawarkan Thailand, perancangan negara untuk membawa masuk ayam bulat import sejak Disember lalu tidak kesampaian.

Beliau berkata, bagi mengatasi isu itu, Jabatan Perkhidmatan Veterinar (JPV) telah mencadangkan kepada kerajaan supaya Malaysia mengimport dari negara sumber lain iaitu Brazil dan Denmark.

Dr Norlizan Mohd Noor,
Ketua Pengarah Perkhidmatan Veterinar



Nasional 3

Malaysia perlu lebih 60 juta ayam sebulan

Turun, naik bekalan tak jejas permintaan pasaran tempatan

Oleh Suzalina Halid dan Fahmy A Rosli
bhnews@bh.com.my

Kuala Lumpur: Negara memerlukan lebih 60 juta ekor ayam pedaging setiap sebulan, kata Ketua Pengarah Jabatan Perkhidmatan Veterinar (JPV), Datuk Dr Norlizan Mohd Noor.

Beliau berkata, Malaysia antara negara pengguna daging ayam tertinggi dunia dan pihaknya perlu memastikan sekurang-sekurangnya dua juta ekor ayam sehari untuk memenuhi permintaan pasaran tempatan.

Bagaimanapun, katanya, pengeluaran ayam di negara ini tidak menentu dan berubah setiap bulan disebabkan beberapa faktor seperti jumlah bekalan anak ayam sehari, cuaca serta penawaran dan permintaan sumber protein itu.

"Kalau kita lihat keperluan ayam di Malaysia dalam 62 juta ekor sebulan. Pengeluaran ayam memang turun naik setiap bulan mengikut bekalan anak ayam sehari, cuaca serta permintaan dan penawaran.

"Tetapi turun naiknya bekalan ayam dari semasa ke semasa tidaklah melangkaui had keperluan rakyat Malaysia.

"Kalau diikutkan kita perlukan sekurang-kurangnya dua juta ekor ayam sehari untuk rakyat Malaysia. Banyak.

"Kita antara pengguna ayam tertinggi. Kalau kita kira berdasarkan perkapita, lebih kurang seorang (penduduk) makan 50 kilogram ayam setahun.

"Jadi kita kena ada dan keluaran sekurang-kurangnya dua juta ekor ayam. Kalau berlaku kekurangan (bekalan ayam) kena cari alternatif lain (termasuk import)," katanya kepada **BH**.

Ditanya mengapa kerajaan memutuskan untuk mengimport bekalan ayam bulat dari Thailand dan China, Dr Norlizan menjelaskan ia disebabkan berlaku kekurangan sejak Oktober dan November tahun lalu.

Pada tempoh dua bulan itu, katanya, berlaku penurunan bekalan ayam tempatan sehingga di bawah had pengeluaran.

"Maknanya penawaran lebih rendah daripada permintaan sehingga (bekalan) kurang daripada 62 juta ekor. Kalau kita lihat carta pengeluaran ayam tahun lalu, pada Oktober, November dan Disember ia (bekalan) jatuh bawah 62 juta ekor.

"Secara purata kalau buat pengiraan penawaran dan permintaan, kita ada kekurangan 10,000 tan sebulan.

"Berdasarkan jumlah inilah yang kita sudah memberikan kelulusan untuk mengimport ayam bulat.

"Satu bertujuan untuk meningkatkan atau melambatkan bekalan ayam bulat di pasaran tempatan termasuk di pasar borong, pasar basah dan kedai runcit. Keduanya, ia dapat menstabilkan harga," katanya.



Ayam segar dijual RM9 sekilogram di Pasar Chow Kit, Jalan Raja Bot, Kuala Lumpur, semalam. (Foto Azhar Ramli/BH)

Bulan	Jumlah pengeluaran (tan)
Januari	63,128,261
Februari	63,532,363
Mac	60,531,875
April	76,966,607
Mai	62,044,618
Juni	62,382,124
Juli	76,994,699
Ogos	67,125,324
September	67,033,787
Oktober	62,052,579
November	51,438,106
Disember (unjuran)	61,389,668
JUMLAH	755,620,063

32 syarikat diberi kelulusan import bekalan

Dari Muka /

Katanya, meskipun tiada maklumat berhubung peratus harga lebih rendah yang mampu diperolehi dari Brazil, pihaknya memberi jaminan ia lebih murah dari Thailand.

"Saya tidak boleh berikan maklumat ini kerana rundingan adalah antara syarikat pembekal dengan syarikat pengimport, tetapi difahamkan harganya lebih murah dari Thailand. Berapa peratus saya tidak pasti.

"Kita mempunyai pilihan untuk buka kepada negara lain termasuk Brazil dan Denmark, kalau kita boleh buka (kepada negara lain) dan mendapat kelulusan kerajaan, kita yakin boleh atasi isu ini (harga ayam di pasaran tempatan).

"Namun, kena lajak satu bulan (berbanding perancangan pada Disember) kerana mereka tidak boleh bawa masuk dalam tempoh terdekat kerana jarak.

"Ya, memang betul akan berlaku kelewatan tidak seperti yang dirancang sebelum ini," katanya kepada BH.

Pada 1 Disember tahun lalu, Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri mengumumkan kerajaan akan mengimport ayam sejuk beku bagi menampung permintaan dan membolehkan rakyat mendapat bekalan pada harga lebih rendah, berbanding ayam segar tempatan kerana harga mendadak di pasaran sejak November tahun lalu.

Perdana Menteri dilaporkan berkata, Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI) akan mengimport 200 hingga 300 kontena ayam sejuk beku seawal minggu kedua Disember lalu.

Susulan pengumuman itu, MAFI memberi kebenaran untuk mengimport ayam bulat sejuk beku dari Thailand dan China bagi tempoh tiga bulan bermula Disember lalu sehingga Februari ini.

Namun, sehingga kini belum ada bekalan ayam import dibawa masuk kerana isu harga dan bekalan di negara sumber.

Kebanyakan kerajaan itu susulan harga di pasaran tempatan pada November lalu didapati meningkat sehingga RM9.50 ke

RM9.80 sekilogram, malah di setengah kawasan mencecah lebih RM10 sekilogram, berbanding RM7 ke RM8 sekilogram sebelum itu.

Tinjauan BH semalam mendapati harga ayam di pasar tempatan masih tinggi, melebihi RM9 sekilogram.

Ketika ini, terdapat empat loji pemrosesan ayam di Brazil, satu di Denmark, manakala sembilan loji di Thailand dan dua di China yang mendapat pengiktirafan JPV.

Norliza berkata, pihaknya dimaklumkan jika ayam bulat import dari Thailand dibawa masuk ke negara ini, harganya sama ada sama dengan harga bekalan ayam tempatan atau lebih tinggi.

Beliau berkata, ia menyebabkan syarikat pengimport tidak boleh membawa masuk lagi bekalan ayam berkenaan walaupun sudah diberi kelulusan.

Katanya, tujuan bekalan ayam mahu diimport dari Thailand bagi menjimatkan masa berikutan tempohnya yang tidak sampai seminggu dengan mengu-

nakan laluan darat.

"Bekalan dibawa melalui Bukit Kayu Hitam masuk ke Malaysia, tetapi isunya sekarang harga yang tinggi. Itulah harganya (sama atau lebih tinggi dengan ayam tempatan) sama ada kita ambil atau tidak, itu yang berlaku sekarang.

"Namun pengimport bukannya berhenti (mahu mengimport), namun memohon kepada kerajaan mempertimbangkan untuk mendapatkan bekalan, selain dari Thailand dan China," katanya.

Norliza berkata, sehingga kini 32 syarikat diberi kelulusan untuk mengimport ayam bulat dari luar negara dengan sembilan daripadanya sudah memohon permit daripada Jabatan Perkhidmatan Kuarantin Dan Pemeriksaan Malaysia (MAQIS).

Katanya, beliau difahamkan sembilan syarikat itu sudah berurusan dengan pihak Thailand untuk membawa masuk ayam bulat ke Malaysia, namun prosesnya terganggu disebabkan isu harga.

"Melalui libat urus JPV dengan pegawai Kementerian Pertanian dan Industri Makanan, kita ingin mengetahui apa masalah yang dihadapi syarikat ini sehingga tidak boleh masuk bekalan sehingga kini.

"Selain harga tinggi, mereka juga berdepan bekalan terhad dari loji yang kita luluskan di Thailand dan China menyebabkan mereka tidak sempat bawa masuk Disember lalu," katanya.

Beliau berkata, pihaknya difahamkan bekalan ayam bulat dari Brazil diperolehi pada harga lebih rendah daripada Thailand walaupun selepas mengambil kira kos logistik.

Namun katanya, syarikat pengimport memerlukan masa sehingga 30 hari untuk kontena dari Brazil tiba di Malaysia menggunakan kapal laut.

"Justeru, kita akan mempertimbangkan rayuan mereka. Bagaimanapun, keputusannya tertakuk kepada pembentangan menteri (MAFI) dalam mesyuarat Kabinet berhubung negara yang kita luluskan, antaranya Brazil dan Denmark," katanya.

